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Sochy pod Lúčanským vodopádom
LÚČKY – Už niekoľko rokov sa v Lúč-

kach traduje akcia Stavanie sôch pod 
Lúčanským vodopádom. Tak to bolo aj 
v sobotu dňa 25. februára. Akciu zor-
ganizovala kultúrna komisia pri Obec-
nom úrade v Lúčkach. Tohtoročná 
zima bola na sneh veľmi štedrá, stavať 
bolo z čoho. Aj keď počasie v nás vy-
volávalo neistotu „stavať, či nestavať“, 
predsa sa len umúdrilo a našim deťom 
dožičilo radosti. Dalo priestor tvori-
vosti, fantázii, zručnosti, trpezlivosti 
či súťaživosti takmer šesťdesiatim ma-
lým umelcom. Už od rána sa schádzali 
deti z celej dediny s rôznymi pomôcka-
mi. Priniesli si snehové lopaty, lopatky, 
hrabličky, kýbliky, dokonca aj kelne, 
či špachtle. A areál pod vodopádom 
razom ožil, pomaly sa začal meniť na 
zimnú galériu sôch od výmyslu sveta. 
Mohli sme pozorovať stavanie ježkov, 
krokodíla, veľryby, leva, tigra, me-
dúzy, nevesty, hradu, iglu, sopky, ka-
licha, žaby, hada, robota, slnka, osob-

Určovali stavbu kožných útvarov 
stavovcov

Medzi praktickými úlohami bolo napríklad nakreslenie obrysového pera 
vtáka, voľnou rukou rozrušiť (rozčuchriť) plochu pera či nastrihať srsť cicavca 
na malé kúsky tak, aby sa zmestili na podložené sklo. K tomu všetkému bolo 
potrebné pozorne zacielené oko a ako nevyhnutná pomôcka mikroskop. Ešte 
predtým sa písal teoretický test.

To všetko museli absolvovať žiaci 8. a 9. ročníka základných škôl na obvod-
nom kole biologickej olympiády, kategórie C, ktorá sa uskutočnila v uplynu-
lý štvrtok v Centre voľného času Elán na Dončovej ulici. Súťažiaci preukázali 
dobré vedomosti, u väčšiny bolo vidieť, že tejto problematike sa venujú aj indi-
viduálne. Najlepší si odniesli diplomy a vecné odmeny.

Poradie: 1. Zdenka Florková, 2. Natália Ižová (obe ZŠ Zarevúca), 3. Silvia 
Rosinová (Dončova), 4. Andrea Bartošová (Zarevúca), 5. Ester Bobulová (Don-
čova), 6. Karin Kasanická (Zarevúca)

ps

Neveľmi sa nám darí získavať finanč-
né prostriedky z grantov. Vlani sa nám 
podarilo získať od MONDI SCP okolo 
2 500 eur na rekonštrukciu detského 
ihriska v areáli materskej školy, kto-
rú budeme realizovať teraz v jarných 
mesiacoch. Chceme konečne skolau-
dovať kultúrny dom. Je to na dobrej 
ceste; po majetkovom usporiadaní 
pozemkov pristúpime už len k men-
ším dorábkam a v jarných mesiacoch 
by sme mohli kolaudovať.

Máme dva vodojemy

Obec je kompletne odkanalizova-
ná, splašky sú odvádzané do ČOV v 
Černovej. Máme svoje zdroje – dva 
vodojemy – jeden v Ludrovskej doline 
a druhý pri prameni Medokýš priamo 
v obci. Pramene sú pomerne výdatné, 
ale v týchto suchách trošku pociťuje-
me, že tlak nie je až taký, ako by mal 
byť. S vodou sme však sebestační.

Individuálna 
výstavba 

Pod Čerenami

V lokalite Pod Čerenami je v územ-
nom pláne naplánovaná výstavba asi 
80 rodinných domov. Je tu však príliš 
veľké množstvo vlastníkov pozemkov, 
teda vzniká problém s ich majetko-
vým vysporiadaním. Navyše, ľudia 
sa nevedia dohodnúť na umiestne-
ní komunikácie, ktorá by mala viesť 
daným územím. Uvidíme, ako sa to 
v najbližšej dobe skončí. Je to pekná 
rovinatá slnečná lokalita a keď bude 
finálne pripravená, o záujemcov ur-
čite nebude núdza. Podobné je to s 

naším športovým stánkom. Pozemky 
pod športovým areálom sú vo vlast-
níctve súkromných osôb, čo nás brzdí 
v jeho rozmachu. Nemôžeme tam ro-
biť žiadnu väčšiu výstavbu alebo re-

konštrukciu. Pokúšame sa presvedčiť 
vlastníkov, aby sa pozemok dostal do 
vlastníctva obce.

Pripravil Ivan Staňo

Ludrovské futbalové družstvo žiakov.

ného či nákladného auta i hojdacieho 
kohúta. Samozrejme, nechýbal ani tra-
dičný snehuliak. Ani neviem, či som si 
na všetky sochy spomenula... Milo ma 
prekvapilo, s akým elánom a nasade-
ním deti pracovali. Je chvályhodné, že 
niektoré si so sebou priviedli na pomoc 
aj svojich rodičov, starých rodičov alebo 
iných príbuzných. O svoje deti sa však 
nemuseli báť, lebo pod vodopádom im 
organizátorky s úsmevom  podávali tep-

lučký čajík a sladkosti. Je však na škodu 
veci, že rodičov, dospelákov a mládeže 
nebolo viac.  Zato  rady sochárov rozší-
rili náhodní turisti, ktorí prišli navštíviť 
našu obec. A boli radi, že pod Lúčan-
ským vodopádom zažili nádherný deň, 
na ktorý budú možno dlho spomínať.  
Myslím, že všetci, malí i veľkí, sa naj-
viac tešili na to, akú odmenu dostanú 
za svoju tvrdú prácu. Vybrať najkrajšiu 
sochu spomedzi všetkých bolo veľmi, 
veľmi ťažké. Keďže všetci vdýchli do 
svojich snehových diel ozajstný život, 

odmena nikoho neminula. Okrem 
diplomu za aktívnu účasť dostali aj 
vecné ocenenia, ktoré najmä deťom 
zjavne urobili radosť. Nuž, aj takéto 
vedia byť naše deti. Na vyhodnotenie 
a na snehové diela sa prišlo pozrieť 
veľa zvedavých očí nielen obyvateľov 
našej obce, ale aj klientov Liptovských 
liečebných kúpeľov Lúčky. Nechýbal 
ani pán starosta i podstarosta obce.

Anna Ulíková


